
 
Ad 11  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  
i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi  
Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz 
Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Członek Komisji Emil Falkowski poprosił, aby Pan Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej odpowiedział jak przedstawia się temat spalarni odpadów w Bielsku Podlaskim? Jakie są 
rokowania co do przedmiotowej inwestycji?  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 

Burmistrz Miasta informuje, że wystąpiono do Prezesa MPEC S.A. w Bielsku Podlaskim o 

przesłanie przedmiotowych informacji.   
 
 
Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski poprosił o przygotowanie do najbliższej sesji Rady Miasta 
informacji, jakie kroki zostały poczynione przez Urząd Miasta w przedmiocie uszczelnienia systemu 
opłat śmieciowych od czasu ostatniej przyjętej podwyżki opłat, tj. od lutego 2022 r.?  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że:  

1. Tak jak napisano we wniosku z dnia 16.11.2022 r. dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, Referat Gk Urzędu Miasta na bieżąco 
prowadzi weryfikację deklaracji odpadowych zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa.  
Na bieżąco były i są wyjaśniane występujące różnice pomiędzy liczbą osób zameldowanych, 
a danymi występującymi w deklaracji. Mieszkańcy byli wzywani do wyjaśnień pisemnie bądź 
wyjaśnienia w drodze telefonicznej.  
Z reguły sprowadzało się to do złożenia przez właściciela stosownego zaświadczenia bądź 
oświadczenia, że osoba/lub osoby nie zamieszkują pod danym adresem. Prawo do złożenia 
takiego oświadczenia wynika z przepisów. Niestety nie wpływało to na zwiększenie liczby 
osób zobowiązanych do wnoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami.  
Ponadto okresowo weryfikowane były nadpłaty, z których wynikało, że zwiększyła się liczba 
osób zamieszkujących na danej nieruchomości. Bezzwłocznie również wyjaśniane były 
wszystkie ,,donosy” mieszkańców dotyczące ilości osób na danej posesji.  
Należy zauważyć, że  liczba osób zameldowanych na terenie miasta w okresie od 
31.12.2022 do 16.11.2022 spadła o 408 osób, natomiast w tym samym okresie liczba 
mieszkańców wynikająca ze złożonych deklaracji w końcowych datach wyżej 
wymienionego przedziału zmniejszyła się o 130 osób.  
 

2. Jeszcze raz Burmistrz podkreślił  (wynikało to zarówno z poprzedniej korespondencji 
Burmistrza Miasta z UODO, jak i artykułów prasowych), że zdaniem UODO projekt 
nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach był z nimi konsultowany 
natomiast rozwiązanie  prawne zawarte w art. 6o ust.1a ustawy (zakładające pozyskiwanie 
przez gminy danych o mieszkańcach od gminnych jednostek organizacyjnych pojawiły się na 
dalszym etapie procesu legislacyjnego i nie były oceniane przez UODO pod kątem 



ewentualnych ryzyk związanych z naruszeniem przepisów o ochronie danych osobowych). 
Nie była także przeprowadzona ocena skutków dla ochrony danych, a z ich doświadczenia 
wynika, że istnieje duże ryzyko związane np. z łączeniem baz danych, które są prowadzone 
przez różne podmioty do realizacji różnych zadań. Brak dalszych uregulowań 
uszczegółowiających zakres pozyskiwania informacji, tak aby nie doszło do naruszenia 
przepisów RODO (np. jakich kategorii danych może żądać burmistrz, czy jest to imię i 
nazwisko w połączeniu z adresem, czy informacje, ile osób w danej rodzinie korzysta ze 
świadczeń rodzinnych, czy też jakie jest zużycie wody w danym lokalu). 
Dodatkowo Zastępca Burmistrza kontaktowała się z Inspektorem Danych Osobowych w 
Świdniku, czy prowadzona jest w Urzędzie Miasta w Świdniku weryfikacja danych z różnych 
baz danych w celu wychwycenia niezgodności. Uzyskano odpowiedź, że od momentu 
przeprowadzenia kontroli UODO w związku ze stosowaniem programu GofTech, taka 
weryfikacja została zaniechana. Ponadto Świdnik do dnia dzisiejszego nie otrzymał 
protokołu z kontroli do podpisania.   
 
Mając na uwadze powyższe oficjalnie Burmistrz może jedynie odpowiedzieć, że na 
bieżąco prowadzona jest weryfikacja deklaracji odpadowych zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa.  
 

3. Ponadto dbając o sprawy Miasta Burmistrz zgłosił do projektu Strategii Terytorialnej 
Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia (w ramach trwających konsultacji) między 
innymi konieczność realizacji zadania: 

1)  organizowania i budowy Systemu Indywidualnej Segregacji Odpadów T-Master 
(rozwiązania pozwalającego przypisanie ilości i rodzaju generowanych odpadów 
do konkretnego gospodarstwa domowego w budownictwie wielorodzinnym),  
oraz 

2) budowy instalacji termicznego odzysku energii z odpadów frakcji 
wysokokalorycznej, tj. odpadów zmieszanych, wraz z instalacją oczyszczania 
gazów procesowych oraz infrastrukturą towarzyszącą (wiaty, hale, budowle 
techniczne), w miejscu istniejącego źródła ciepła opalanego węglem kamiennym.   

 
Powyższe pozwoli na ubieganie się o środki z Unii Europejskiej jak również o środki krajowe. 
Powyższe przedsięwzięcia są bardzo kosztochłonne i Miasto nie jest w stanie wykonać tych 
zadań ze środków własnych.   
Realizacja tych zadań w dalszej perspektywie umożliwi reformę Systemu Gospodarki 
Odpadami. Potrzebna jest ponadto zmiana przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach pod kątem przepisów RODO umożliwiająca weryfikacje danych 
osobowych.   

 

Komisja Finansów i Budżetu Miasta 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

 


